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OR.0012.2.19.2023 

PROTOKÓŁ nr 56/23 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

odbytego w trybie zdalnym w dniu 23 czerwca 2023 r. w godz. 8:00 – 8:55 

pod przewodnictwem Pana Mariusza Owczarka 

 

Obecni on-line na posiedzeniu członkowie komisji: 

 

1. Dydyna Franciszek – z-ca przewodniczącego 

2. Dziuba-Marzec Anna 

3. Gęsiak Andrzej 

4. Kaftan Sławomir 

5. Kaja Robert 

6. Owczarek Mariusz - przewodniczący 

7. Radowski Piotr 

8. Walczybok Paweł 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia 

2. Anna Podgórniak – Skarbnik Miasta 

3. Magdalena Majkowska – Sekretarz Miasta 

4. Michał Janik – Naczelnik Nieruchomości i Planowania Przestrzennego 

5. Bartosz Skupień – Naczelnik Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

6. Radosław Urbaniak – Kierownik Biura Burmistrza 

7. Maciej Preś – Naczelnik Inwestycji i Rozwoju 

8. Ryszard Menc – Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych 

9. Tomasz Akulicz – Radny Rady Miejskiej  

10. Elżbieta Kalińska – Dyrektor Wieluńskiego Domu Kultury 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 . 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zaopiniowanie: 

1).   sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2022 rok wraz z opinią    

       Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu: 

2).   sprawozdania finansowego Gminy Wieluń za 2022 rok; 

3).   informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu na dzień 31      

       grudnia 2022 roku; 

4).  sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych za 2022 rok: 
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a). Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej, 

b). Muzeum Ziemi Wieluńskiej, 

c). Wieluńskiego Domu Kultury 

3.   Zaopiniowanie projektu zmieniającej uchwałę Nr LXXIX/961/22 w sprawie    

      Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieluń na lata 2023-2036. 

4.   Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wieluń na     

      2023 rok. 

5.   Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

6.   Zamknięcie posiedzenia.  

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek dokonał otwarcia posiedzenia. Przywitał 

wszystkich obecnych, sprawdził obecność i stwierdził prawomocność obrad. Przeszedł do 

realizacji porządku obrad. (zał. nr 2).  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2 

2.1.Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2022 rok wraz  

z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu (załącznik nr 3). 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek otworzył dyskusję i zapytał, czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił do dyskusji. Przewodniczący zamknął dyskusję  

i przeszedł do głosowania.  

 

Komisja przy 2 głosach ,,za” , 4 głosach ,przeciw” i 1 głosach ,, wstrzymujących się” wydała  

opinię negatywną. Opinia nr 512/56/23 komisji budżetowo – gospodarczej stanowi załącznik 

nr 4. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

2.2 Zaopiniowanie sprawozdania finansowego Gminy Wieluń za 2022 rok (zał. nr 5). 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek otworzył dyskusję i zapytał, czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił. Przewodniczący zamknął dyskusję w tym punkcie  

i przeszedł do głosowania.  

 

Komisja przy 3 głosach ,,za”, 0 głosach ,,przeciw” i 5 głosach ,,wstrzymujących się” wydała  

opinię pozytywną. Opinia nr 513/56/23 komisji budżetowo gospodarczej stanowi załącznik nr 

6. 
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2.3.Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu na dzień 31 grudnia 

2022 roku. 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek otworzył dyskusję i zapytał radnych, czy są jakieś 

pytania. Nikt się nie zgłosił. Przewodniczący komisji zamknął dyskusję i przeszedł do 

głosowania.   

Komisja przy 4 głosach ,,za” , 0 głosach ,,przeciw”, 4 głosach ,,wstrzymujących się” wydała 

opinię pozytywną.  Opinia nr 514/56/23 komisji budżetowo – gospodarczej stanowi załącznik 

nr 7. 

2.4.Zaopiniowanie sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych za 2022 rok tj. 

Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej, Muzeum Ziemi Wieluńskiej, Wieluńskiego Domu 

Kultury. 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek otworzył dyskusję i zapytał radnych, czy ktoś  

z radnych ma jakieś pytania? Do dyskusji zgłosiła się Radna Anna Dziuba – Marzec.  

Radna Anna Dziuba – Marzec powiedziała, że nie dostała jeszcze odpowiedzi o którą prosiła 

na sesji, przy okazji zapytała jak wygląda sprawa z segregacją śmieci, jaka część z tych kwot to 

jest za odpady segregowane, a jaka za zmieszane? 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek Pani Aniu rozumiem, że to pytanie do Pana 

Burmistrza?  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że odpowiedzi na pytanie Pani radnej Anny 

Dziuby – Marzec udzieli Pan Naczelnik Bartosz Skupień.  

Naczelnik GKM Bartosz Skupień powiedział, że dotarły do niego informacje z Przedsiębiorstwa 

Komunalnego, o które Pani Ania prosiła, postara się je dzisiaj dosłać, natomiast jeżeli chodzi  

o segregację to mamy pewne zastrzeżenia, będziemy też kierować do poszczególnych 

jednostek stosowne pisma, komplet informacji Państwu dzisiaj prześle na skrzynki mailowe.   

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek podziękował naczelnikowi za odpowiedź, zapytał 

czy są jeszcze jakieś pytania odnośnie tego punktu. Do dyskusji zgłosiła się Radna Anna Dziuba 

– Marzec.   

Radna Anna Dziuba – Marzec zapytała Panią dyrektor Wieluńskiego Domu Kultury Elżbietę 

Kalińską o zobowiązanie i rezerwy na zobowiązania ogółem prawie 6.000.000,00 zł, czy można 

by było rozwinąć tą kwotę?  

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa  zapytał, czy można jeszcze raz powtórzyć to pytanie bo 

było bardzo kiepsko słychać. Prosimy o głośniejsze wypowiedzi Pani Radnej.  

Radna Anna Dziuba – Marzec odpowiedziała, że generalnie na stronie siódmej, która się 

wyświetla z tego, co Państwo udostępnili chociaż strony są nie ponumerowane mamy takie 

zobowiązanie Wieluńskiego Domu Kultury: zobowiązania i rezerwy na zobowiązania ogółem, 
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jakbym mogła prosić o rozwinięcie tej kwoty, tam jest prawie 6.000.000,00 zł co w tej kwocie 

jest? 

Dyrektor WDK Elżbieta Kalińska  poinformowała,  że odpowiedzi na pytanie udzieli księgowa.  

Księgowa WDK odpowiedziała, że na to zobowiązanie składa się kwota równowartości dotacji, 

które otrzymaliśmy na nabycie, zakup lub rozbudowę czy modernizację tutaj akurat budynku 

kina, które będą odpisywane co roku równolegle do odpisu amortyzacji, czyli to jest kwota, 

którą jeszcze nie odpisaliśmy. Czyli tak: na przebudowę kina mamy 5. 302, 831.09 zł. czyli to  

w kolejnych latach będzie co roku odpisywane i to równolegle idzie w amortyzację, czyli  

w koszty i w przychód w pozostałe przychody i to wynikowo się zeruje, ale na zobowiązaniach 

nadal zostaje. Później mamy jeszcze parking ponad 7.000,00 zł, scenę mobilną 3.700,00 zł, 

zabudowę recepcji, która była na Królewskiej 3.600,00 zł, miksery cyfrowe 9.200,00 zł, 

urządzenie wielofunkcyjne, czyli u nas kserokopiarka 1.200, 00 zł, piec do ceramiki 11.000,00 

zł, tablica rozdzielcza do energii elektrycznej 3.400,00 zł, projektor kinowy na dużą salę 

13.900,00 zł, fortepian 10.000,00 zł, nagłośnienie kinowe na malej sali 27.400,00 zł, ekran 

kinowy 3.600,00 zł, projektor kinowy 57.000,00 zł, całe urządzenie w ramach konwersji 

cyfrowej, czyli tam były kamery, tam były miksery, na sali małej też było wyposażenie w postaci 

pętli indukcyjnej, strona internetowa dostosowana 110.000,00 zł, serwetników czyli jest to tak 

zwana biblioteka, którą wykorzystujemy w kinie na magazynowanie filmów 7.000,00 zł no  

i mamy jeszcze w ramach tego środki, które pozyskaliśmy z gwarancji ubezpieczeniowej  

w ramach przebudowy kina, tam była kwota na usunięcie wad i usterek w kinie chodzi  

o naprawę dachu i usterki w elewacji i tu mamy 99.000,00 zł, czyli to są obce środki, które 

otrzymaliśmy na zakup, na nabycie, na rozbudowę - modernizację środków trwałych, w wyniku 

jakiś projektów lub działań, które podjęliśmy żeby coś nabyć.  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek podziękował za informację, zapytał czy są jeszcze 

jakieś pytania? Nikt się nie zgłosił. Przewodniczący zamknął dyskusje i przeszedł do 

głosowania.   

Komisja przy 8 głosach ..za”, 0 głosach ,,przeciw”, 0 głosach ,,wstrzymujących się” wydała 

opinie pozytywną. Opinia nr 515/56/23 komisji budżetowo – gospodarczej stanowi załącznik 

nr 8. 

 

Punkt 3 

Zaopiniowanie projektu zmieniającej uchwałę Nr LXXIX/961/22 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wieluń na lata 2023-2036 (zał. nr 9). 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy są jakieś pytania odnośnie tego 

punktu?  

Radna Anna Dziuba-Marzec poprosiła o omówienie uchwał, autopoprawek i od razu WPF-u  

oraz budżetu.   
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Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że w zakresie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej w sumie ze zmian wynikających ze zmian w budżecie, ale wpływających na 

Wieloletnią, które muszą być uwzględnione poprzez dodanie nowych zadań wieloletnich, czyli 

wprowadzenie nowego zadania: budowa oświetlenia boiska sportowego w Wieluniu kwota 

350.000,00 zł lokalizacja ,,lasek” jest to w 2023/2024 roku. Kolejne zadanie, które już było 

realizowane to budowa kanalizacji sanitarnej ulica Częstochowska w Wieluniu, to zadanie 

mamy w wydatkach niewygasających, jednak kwota która była ujęta w tych wydatkach, czyli 

niecałe 73.000,00 zł jest zagrożona tzn. wykonanie tego zadania, stąd decyzja o wprowadzeniu 

tej kwoty z wydatków niewygasających do realizacji w tym roku na wypadek, gdybyśmy do 

tego 30 czerwca nie zrealizowali to byśmy mieli zabezpieczone wartość tego zadania  

w budżecie tegorocznym, dodatkowo zgodnie z kosztorysem zwiększamy wartość zadania 

budowa kortów tenisowych o 590.757,32 zł w podziale na dwie raty 2023/2024. Do 2023 

dodajemy 200.000,00 zł, a w 2024 wprowadzamy 390.757,32 zł. Po przetargu wartość zadania 

„Modernizacja infrastruktury sportowej w Gminie Wieluń”, która jest współfinansowana  

z Polskiego Ładu wynosi 1.300.000,00 zł i w związku z tym zwiększamy zadanie w 2023 roku  

i będzie to kwota 300.000,00 zł i w 2024 1.000.000,00 zł. Otrzymaliśmy możliwość 

dofinansowania hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 2 o wartości kosztorysowej  

2. 759.418,00 zł. Całość wydatków ma być poniesiona w 2024 roku, żeby rozpocząć realizacje 

tego zadania, to zadanie wprowadzamy do budżetu do 2024 roku. W autopoprawce do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej pojawiają się dwie zmiany. Jedna zmiana to 30 czerwca 

kończymy realizacje projektu realizowanego przez ZOPOW ,,Przedszkole dla wszystkich” i 

pojawiły się tam pewne oszczędności na wydatkach bieżących, zawnioskowaliśmy o zmianę 

przeznaczenia tych wydatków, będzie zakupiona dodatkowa  huśtawka na plac zabaw przy 

Przedszkolu nr 4 za kwotę 14.999,85 zł, zmniejszamy wartość wydatków bieżących z projektu 

na to zadanie wydatki majątkowe jak również zwiększamy wartość zadania inwestycyjnego o 

15.000,00 zł rozbudowa cmentarza komunalnego przy ulicy Roosevelta. Zwiększenie wartości 

tych nakładów wynika z dodatkowych prac nieobjętych zakresem podstawowym w umowie. 

To są te zadania, jeżeli chodzi o załącznik nr 2, jeżeli chodzi o załącznik nr 1 w związku ze 

zwiększeniem zarówno po stronie dochodowej o łączną kwotę w stosunku do poprzedniej 

Wieloletniej Prognozy jest to zmiana o 1.453.600,00 zł zmieniamy o tyle dochody ogółem  

w stosunku  do ubiegło miesięcznej Wieloletniej Prognozy Finansowej, bo jak wspominałam 

ta zmiana jest większa niż wprowadzone dochody na tej sesji o zarządzenia Pana Burmistrza, 

które pojawiają się między sesjami jak również istotną zmianą jest zmniejszenie wartości 

rozchodu o kwotę 6.000,00 zł, wynika to, że w tym roku mieliśmy planowane rozchody z tytułu 

pożyczki, którą w tym roku zaciągaliśmy na utylizację odpadów niebezpiecznych, które zostały 

podrzucone, złożyliśmy wniosek o pożyczkę – dotacje na ten cel, natomiast nie było wiadomo 

jak będą wyglądały terminy spłaty rat, umowę już mam, umowa jest już podpisana nawet 

zrealizowała się już i dotacja i pożyczka więc wiemy, że w tym roku nie będziemy spłacali 

10.000,00 zł jak było pierwotnie planowane, tylko 4.000,00 zł a w przyszłym roku 6.000,00 zł 

w związku z tym rozchody planowane zmniejszamy o 6.000,00 zł, jak również w tym roku 
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zmniejszamy przychody o kwotę 468.000,00 zł jest to zmniejszenie z nadwyżki w związku  

z tym, że te zadania inwestycyjne z załącznika nr 2 do Wieloletniej Prognozy Finansowej, ciężar 

finansowy został przesunięty na 2024 rok dlatego tą nadwyżkę również przesuwamy żeby nie 

zwiększyć kredytów, a skoro zmniejszyliśmy zadanie w tym roku i przesunęliśmy jego realizację 

na rok 2024 to zasadne jest, żeby te środki zabezpieczyć na rok 2024. Jeżeli mam omawiać 

zmiany w budżecie to te zmiany dotyczyły kilku zadań majątkowych jak również zwiększenia 

dochodów, które pokryły te zadania, jeżeli chodzi o zmianę w dochodach takie istotniejsze to 

zwiększamy wpływy z podatku spadku od darowizn to jest kwota 1.453.600,00 zł zwiększona 

o wartość zarządzeń Pana Burmistrza z tego kwota 1.00400,98 zł jest zwiększana podczas 

obecnej sesji i do tych najistotniejszych zmian na dochodach zwiększamy o 400.000,00 zł 

wpływy z podatku od spadku i darowizn, na podatek ten nie mamy wpływu, zrealizowane 

wpływy są na takim poziomie, że przewidujemy, że do końca roku spokojnie wykonamy to 

zwiększenie w wysokości 400.000,00 zł, jak również wprowadzamy dotację na pomoc 

społeczną 23.582.00 zł. Jest to dotacja na usługi opiekuńcze wprowadzana na sesji, ponieważ 

całość z tej dotacji z Urzędu Wojewódzkiego będzie wydatkowana w formie dotacji na 

realizację usług opiekuńczych i wpłynęła już kwota 40.000,00 zł tytułem dotacji za usuwanie 

odpadów niebezpiecznych z WFOŚiGW w Łodzi, którą wprowadzamy. Wprowadzamy również 

karę jeśli chodzi o Ożarów – tam była naliczona kara i zrealizowana 27.400,00 zł którą 

wprowadzamy do budżetu. Z rozliczenia Ożarowa wprowadzamy wpłatę środków 

finansowych z wydatków niewykorzystanych niewygasających 65.600,00 zł jak również 

wprowadzamy planowane dochody z tytułu sprzedaży działek w kwocie 1.300,00,00 zł z okazji 

działki nowej, którą zamierzamy sprzedać natomiast 132.000,00 zł to jest kwota zwiększenia 

na planowanych sprzedażach naszych corocznych nieruchomości ale w związku z tym, że ciężar 

realizacji zadania infrastruktura sportowa w Bieniądzicach dofinansowanie z Polskiego Ładu 

będzie w przyszłym roku a jak państwo wiecie najpierw realizujemy wkład własny dlatego 

dotacje, tak naprawdę te środki z Polskiego Ładu na to zadanie przekładamy z roku 2023/2024. 

Jeżeli chodzi o zmiany w dochodach mamy środki przeciwdziałania Covid – 19 są  to środki na 

refundacje podatku VAT zawartego w cenie gazu, wnioski realizuje MGOPS na kwotę 358,79 

zł i taka będzie wyplata, czyli zwiększenie po dochodach jak i po wydatkach. W zakresie 

nowych zadań inwestycyjnych ,,Modernizacja drogi w Olewinie” autopoprawka na kwotę  

650.000.00 zł. W związku z tym, że koniec realizacji tego zadania jest do końca października, 

dlatego niezwłocznie należy rozpocząć działania związane z jego realizacją stąd ta 

autopoprawka. Są również drobne zmiany z funduszy sołeckich m.in. zakup traktora 

ogrodowego Sołectwo Kadłub – była tam zaplanowana kwota wyższa 20.000,00 zł, udało się 

zrealizować za 17.000,00 zł, w związku z tym 3.000,00 zł będzie przekazana na wydatki bieżące. 

Korty tenisowe zabezpieczamy o kwotę 200.000,00 zł więcej. Modernizacja placu zabaw 

osiedle za szpitalem tam było 30.000,00 zł – nie zdejmujemy tego zadania w sensie, że nie 

będziemy go realizować. Po dokładnym przeglądzie wartości tych urządzeń okazuje się, że 

żadne nie będzie miało powyżej 10.000,00 zł, dlatego jeśli chodzi o wydatki majątkowe nie 

należałoby ich klasyfikować do majątkowych, będzie ten plac zabaw doposażony, natomiast 

jest to przełożone do wydatków bieżących.  
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Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś 

pytania odnośnie tego punktu? 

 

Radna Anna Dziuba – Marzec zapytała jaką nową działkę przeznaczamy do sprzedaży? 

Dlaczego modernizacji w Bieniądzicach nie możemy skończyć w tym roku, tylko musimy tak 

wszystko rozwlekać na lata? Na co przeznaczymy te 30.000,00 zł, które zdejmiemy z placu 

zabaw bo nie usłyszałam, że kwotę przeznaczymy na projekt na plac integracyjny przy 

przedszkolu i nie widzę, czy takie środki są gdzieś zabezpieczone w budżecie, żebyśmy mogli 

złożyć wniosek na ten plac integracyjny. Gdzie jest zabezpieczenie na złożenie wniosku? 

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Pani Skarbnik.  

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że w zakresie placu zabaw osiedle za 

szpitalem nie ściągamy tego na cel bliżej nieokreślony. Będzie to w całości realizowane,  

z wydatków bieżących. 

 

Naczelnik NPP Michał Janik odpowiedział, że jest to działka przy ulicy Jagiełły. Na ostatniej 

sesji był projekt uchwały o wyrażeniu zgody na sprzedaż nieruchomości i Pani Skarbnik teraz 

zwiększa środki w związku z planowaną sprzedażą.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że jeżeli chodzi o wniosek na plac 

integracyjny w Przedszkolu nr 4 to wniosek składamy do 14 lipca, dopiero po zaopiniowaniu 

wniosku możemy go wprowadzić do budżetu. 

 

Radna Anna Dziuba - Marzec  zapytała co zostanie wpisane we wniosku, jeżeli chodzi  

o zabezpieczenie środków, ponieważ tam musi być wkład własny 20%, w jaki sposób Państwo 

udokumentują, że mają zabezpieczone te 20%? 

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak  odpowiedziała, że niektóre wnioski wymagają wskazania 

uchwały, a niektóre umożliwiają oświadczenie, a dopiero po otrzymaniu decyzji, że możemy 

to realizować jesteśmy zobowiązani do wykazania tego zadania w budżecie. Bardzo często te 

wnioski są na oświadczenie, takie kwoty zabezpieczymy jak otrzymamy pozytywną decyzje.  

 

Radna Anna Dziuba – Marzec zapytała, czy składając wniosek Państwo założyli, że Rada na to 

wyraża zgodę? Ja jestem za ale uważam, że ta rada powinna się wypowiedzieć, tym bardziej, 

że to będzie dość znacząca kwota, super że taki plac zabaw powstanie i mam nadzieje że 

powstanie, tylko pytanie czy to nie będzie przeszkodą, że my nie mamy zabezpieczonej kwoty, 

tylko Państwo sobie złożą takie oświadczenie? Tam nie będzie czegoś takiego jak uzupełnianie 

dokumentów. Jeżeli nie będzie dokumentów to wniosek zostanie odrzucony. Czy nie warto 

byłoby jednak zabezpieczyć, żeby ten złożony wniosek był wnioskiem któremu nic nie brakuje.  
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Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Radnemu Sławomirowi Kaftanowi.   

 

Radny Sławomir Kaftan powiedział, że w związku z tym, że w tych zmianach w budżecie też 

wprowadzamy środki z tej uchwały o wydatkach niewygasających chciałem się dowiedzieć ile 

zadań zostało niewykonanych i jakie są tego przyczyny.  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Przewodniczącemu Rady. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Radowski zapytał: są proponowane kolejne zmiany w budżecie  

i pojawiają się nowe zadania, które Pan proponuje wprowadzić do budżetu, natomiast przed 

poprzednią sesją poprosiliśmy Panią Skarbnik o informację na temat wniosków złożonych do 

budżetu, jeżeli chodzi o podział wolnych środków, żeby znalazł się w budżecie w 2023 roku, 

bądź żeby te zadania, które składały poszczególne jednostki, czy sołectwa czy osiedla, żeby 

zostały wprowadzone do budżetu. Chodzi o placówki oświatowe i były tam zadania dotyczące 

wymiany instalacji elektrycznej wydaje się to ważna rzecz to jest wydatek, który powinien być 

w pierwszej kolejności zabezpieczony, dlatego że to ma wpływ na bezpieczeństwo obiektu  

i wszystkich osób przebywających w tej szkole, natomiast tutaj w proponowanych zmianach 

w budżecie widzę, że Pan Burmistrz nie proponuje umieszczenia tych zadań o które między 

innymi wnosili dyrektorzy szkół. Chciałbym tutaj wiedzieć jak Pan Burmistrz do tego podchodzi 

bo ja rozumiem, że jakby nie było środków, ale jeżeli środki są bo wprowadzamy nowe zadania 

m.in. oświetlenie boiska, które też jest ważne, zwiększamy środki  na korty tenisowe. Sport 

ten jest dosyć wąski, ale też jest potrzebny, ale jeżeli miałbym wybierać między dodatkowymi 

środkami na korty tenisowe, czy na oświetlenie boiska, a wybierać na przykład bezpieczeństwo 

szkoły poprzez wymianę instalacji elektrycznej o czym wnosili dyrektorzy szkół to oczywiście 

wybrałbym w pierwszej kolejności placówki oświatowe bo to jest bezpieczeństwo nie tylko 

dzieci choć przede wszystkim, ale również pracowników. W każdej z tych szkół pracuje 

kilkadziesiąt, a może nawet więcej osób i chciałbym wiedzieć dlaczego Pan tego nie 

uwzględnia?  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek oświadczył, że nie ma więcej osób zgłaszających 

się. Przewodniczący poprosił o odpowiedź Pana Burmistrza bądź Panią Skarbnik. 

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że jeżeli chodzi o wykonanie bądź 

niewykonanie wydatków niewygasających większość z tych zadań ma termin realizacji do 30 

czerwca i wtedy będziemy mogli ze 100% procentową pewnością powiedzieć jakie kwoty się 

wykonały, a jakie nie. Tak jak wspomniałam przy omawianiu zmian wprowadzamy jedynie 

wydatki zadania już rozliczonego i zakończonego w Ożarowie tam taka kwota nie została 

wykonana i w związku z tym ją wprowadzamy jako dochody z niewykonanych wydatków 

niewygasających. Jeżeli chodzi o rozliczenie wszystkich innych to niezwłocznie po 
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zaksięgowaniu wydatków po 30 czerwca otrzymacie Państwo takie rozliczenie jakie zostało 

wykonane, a jakie środki pozostały na danych zadaniach.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że co do nowych zadań to są wprowadzone 

dwa. Pierwsze to jest droga w Olewinie, została wprowadzona dlatego, że otrzymaliśmy ponad 

200.000,00 zł dotacji i byłoby grzechem zaniechania, żebyśmy takiej inwestycji nie wprowadzili 

do budżetu. Wprowadziliśmy także oświetlenie boiska w lasku, dlatego że okazało się że nie 

będziemy w stanie budować kolejnego boiska treningowego po terenie byłej strzelnicy, 

ponieważ ilość drzew, które by trzeba było usunąć i koszty z tym związane są potworne  

i uznaliśmy, że jak już mamy dokumentacje na oświetlenie boiska w lasku, a w tej chwili jak 

Państwo wiedzą realizujemy już dobudowę oświetlenia na terenie Gminy Wieluń  

i chcielibyśmy w ramach tego samego wykorzystując ten moment żeby do października, czy 

listopada, kiedy szybko robi się zmierzch to oświetlenie wykonać, żeby mogły odbywać się 

treningi. Myśmy złożyli wniosek o wymianę instalacji elektrycznych przy Szkole Podstawowej 

w Bieniądzicach, gdzie jest to złożone w tej chwili, oczywiście że zawsze są tego typu dylematy 

co wybrać w tej sytuacji nasza argumentacja jest taka że wybraliśmy to. Naszym zdaniem 

dobrze by było wymienić instalacje elektryczne w szkołach, ale to nie jest stan taki w którym 

te przewody elektryczne ulegają korozji, czy ulegają stopieniu. To jest pod kontrolą. Co roku 

budynek przechodzi przegląd i takich zagrożeń bezpośrednich, które wymagałyby 

interwencyjnego działania nie zauważamy choć oczywiście dostrzegamy potrzebę, żeby te 

instalacje wymienić. Co do pytania Pani radnej Anny Dziuby Marzec w zakresie placu zabaw to 

oczywiście my możemy zakładać to, że w przypadku otrzymania dotacji w wysokości 80% na 

budowę placu zabaw, że Rada Miejska się przychyli, ale też możemy zakładać, że Rada Miejska 

może się nie przychylić. Tak naprawdę nie wiemy do końca kiedy konkurs zostanie 

rozstrzygnięty, nie wiemy czy te środki z PPRON-u wpłyną w tym roku i czy ten plac będzie  

w tym roku jeszcze realizowany stąd zabezpieczanie takich środków, jeżeli oczywiście nie 

musimy, jeśli byłby taki warunek to wtedy te środki byśmy zabezpieczyli, ale skoro wystarczy 

oświadczenie, że po uzyskaniu dotacji gmina te środki zabezpieczy to uznaliśmy że idziemy  

w tym kierunku, ale jeżeli Państwo Radni uważają, że trzeba te środki zabezpieczyć to 

zabezpieczymy, proszę tylko dać nam chwilę czasu i z innego zadania te środki zabierzemy, 

zmniejszymy i wprowadzimy środki do budżetu choć nie jest to konieczne.  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu radnej Annie Dziubie – Marzec. 

 

Radna Anna Dziuba - Marzec poprosiła, aby do sesji była przedłożona autopoprawka 

zabezpieczająca te środki. 

  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Radnemu Pawłowi Walczybokowi.  

 

Radny Paweł Walczybok odpowiedział, że Pan Burmistrz ma tutaj racje. Wątpię, że jeżeli 

dostaniemy te środki to rada będzie głosowała przeciwko także na spokojnie poczekajmy bo 
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to wszystko trwa więc według mnie nie ma sensu robić takiego zamieszania. Jeżeli będzie 

potrzeba to te środki wydaje mi się, że w dalszej części roku znajdziemy i wprowadzanie ich 

teraz nie ma sensu tym bardziej, że nie mamy pojęcia, czy tak naprawdę otrzymamy tę dotację.  

 

Radny Rady Miejskiej w Wieluniu Tomasz Akulicz powiedział, że jeżeli nie zabezpieczamy 

środków już w budżecie no bo rzeczywiście to nawet jest racjonalne tłumaczenie bo nie wiemy 

czy dostaniemy tą dotację to myślę, że warto byłoby się zastanowić nad taką uchwałą 

intencyjną, gdzie rada wyrazi wole, żeby taki wniosek złożyć i w przypadku otrzymania, że Rada 

przyzna te kwoty. Myślę, że oświadczenie Pan Burmistrz w imieniu Rady może złożyć, ale na 

podstawie uchwały, natomiast sam z siebie w imieniu Rady nie może składać oświadczeń, czy 

rada przyzna pieniądze czy nie. Myślę, że ewentualnie króciutka taka uchwała intencyjna, żeby 

Pan Burmistrz w imieniu Rady mógł właśnie takie oświadczenie złożyć.  

 

Radny Robert Kaja  powiedział, że jest odmiennego zdania w przeciwieństwie do Pana Tomka 

Akulicza. Jeżeli Pan Burmistrz uważa, że wystarczy złożyć oświadczenie to może złożyć. Nikt  

z radnych tutaj nie będzie głosował przeciwko temu placu zabaw to jest logiczne po co tworzyć 

uchwałę. Jeżeli mamy zapewnienia, że wystarczy oświadczenie, że nie potrzeba na dzień 

dzisiejszy mieć zabezpieczonych środków w budżecie i wniosek będzie pod względem 

formalno-prawnym ok, to tutaj na komisji usłyszałem, że tak ma być chyba, że nie daj boże coś 

by się stało, że faktycznie trzeba by było to zadanie wpisać i nasz wniosek by odpadł no to 

burmistrz bierze całą odpowiedzialność na siebie, myślę, że nie będzie później  

w przestrzeni publicznej takiej informacji, że Rada była przeciw co często się zdarza.  

 

Radny Rady Miejskiej Tomasz Akulicz odpowiedział, że to nam nic nie da, jeżeli później 

rzeczywiście ze względów formalnych wniosek zostanie odrzucony.  

 

Radny Robert Kaja odpowiedział, że Pani Skarbnik i Pan Burmistrz na pewno zapoznali się  

z zasadami starania się o środki z PFRON-u i jeśli wystarczy oświadczenie i takie zapewnienia 

mamy na komisji to odpowiedzialność ciążyć będzie na tym, kto składa wniosek. Jeżeli jest 

potrzeba znalezienia środków no to na tą sesje znajdziemy środki, nie ma problemu.  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. 

 

Radna Anna Dziuba – Marzec złożyła wniosek i poprosiła o przegłosowanie, żeby do sesji 

zostały zabezpieczone środki na ten plac zabaw.  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Radnemu Sławomirowi Kaftanowi.  

 

Radny Sławomir Kaftan odpowiedział, że jest zdania podobnego jak kolega Robert Kaja. Jeśli 

w momencie składania wniosku nie ma potrzeby zabezpieczenia środków w budżecie to jest 

to w chwili obecnej bezsensowne działanie. W momencie, jeśli otrzymamy to wtedy 



11 
 

zabezpieczymy. Na najbliższej sesji mamy wprowadzać drogę w Olewinie za 650.000,00 zł, 

gdzie uzyskaliśmy dofinansowanie rzędu 200.000,00 zł. Mówił Pan Burmistrz i żadnego 

zabezpieczenia nie robiliśmy, ponieważ nie ma takiego wymogu więc nie ma sensu iść do 

przodu, jeśli nie ma takiego wymogu.  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Radnej Annie Dziubie – Marzec.  

 

Radna Anna Dziuba – Marzec odpowiedziała, że swój wniosek podtrzymuje. Pani Burmistrz 

powiedziała, że tego nie robimy przekazujemy także ja się cieszę, że to wszystko się 

pozmieniało, niemniej jednak swój wniosek podtrzymuje, a Państwo zdecydują, czy on jest 

zasadny czy nie.  

 

Radny Robert Kaja powiedział, że wielokrotnie Pani Burmistrz mówiła, że nie ma komunikacji 

z Panem Burmistrzem nieraz nie chce zabierać głosu, a może nie wie co mówi może niech Pani 

Burmistrz takie oświadczenie złoży dementujące to co Pani usłyszała Pani Aniu na spotkaniu  

z Panią Burmistrz, niech to złoży na papierze dzisiaj jest wersja taka jutro taka. Jeżeli Pani 

Burmistrz wprowadziła Panią w błąd to albo minęła się z prawdą to niech to po prostu 

zdementuje. Uważam, że jak najbardziej jeżeli wniosek przejdzie i trzeba będzie uchwałę 

zmieniającą przygotować pod kątem zabezpieczenia środków finansowych to nikt z radnych 

nie będzie przeciwny zabezpieczeniu środków na ten plac. Mamy zapewnienia od Pana 

Burmistrza, że wystarczy oświadczenie.  

 

Radna Anna Dziuba – Marzec powiedziała, że ogromną pracę wykonali rodzice bo do tego 

placu zabaw chcą dołożyć 50.000,00 zł. Żeby tego nie zmarnować dalej będę podtrzymywała 

swój wniosek, bo uważam że najwyżej te środki wrócą. Jak nie dostaniemy to te środki 

przeznaczymy na coś innego, ale na wszelki wypadek miejmy te pieniądze zabezpieczone.  

 

Radny Robert Kaja poprosił Panią Skarbnik o przygotowanie odpowiedzi na złożony wniosek 

zgodnie z załącznikiem nr 3.  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Radnemu Sławomirowi Kaftanowi.  

 

Radny Sławomir Kaftan – poprosił o przegłosowanie wniosków złożonych przez Radnego 

Roberta Kaję oraz Radną Annę Dziuba – Marzec.  

 

Komisja przy 2 głosach ,,za”, 4 głosach ,,przeciw” 2 glosach ,,wstrzymujących się” nie 

przegłosowała wniosku zgłoszonego przez Radną Annę Dziuba – Marzec.  

 

Komisja przy 5 głosach ,,za” , 2 głosach ,,przeciw”, 1 ,,wstrzymującym się” przegłosowała 

wniosek zgłoszony przez Radnego Roberta Kaję.  
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Przewodniczący Rady Piotr Radowski odniósł się do wniosku Roberta Kai oczywiście on jest 

zasadny, Rada nie mogła i nie zdejmowała takiej kwoty 200.000,00 zł z Dni Wielunia, nie mogła 

zdjąć, ponieważ w ogóle w budżecie takiego przedsięwzięcia nie było. Pan Burmistrz mówił, że 

w tym roku Dni Wielunia się nie odbędą.   

 

Radny Robert Kaja powiedział, że wniosek został przegłosowany i prosi o przygotowanie 

odpowiedzi przez Panią Skarbnik.  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zarządził głosowanie wniosku złożonego przez 

radnego Roberta Kaję. Wniosek nr 36/56/23 z dnia 26 czerwca 2023r, stanowi załącznik nr 10. 

 

Komisja przy 3 głosach ,,za” , 0 głosach ,przeciw” , 3 głosach ,,wstrzymujących się” wydała 

opinie pozytywną. Opinia nr 516/56/23 komisji budżetowo gospodarczej stanowi załącznik nr 

11. 

 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wieluń na 2023 rok 

(zał. nr 12).  

 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek otworzył dyskusje i zapytał, czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił. Przewodniczący zamknął dyskusję w tym punkcie  

i przeszedł do głosowania.  

Komisja przy 3 głosach ,,za”, 0 głosach ,,przeciw”, 5 głosach ,,wstrzymujących się” wydała 

opinię pozytywną. Opinia nr 517/56/23 komisji budżetowo – gospodarczej stanowi załącznik 

nr 13.  

Punkt 5 

 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

 

Punkt 6 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek dokonał zamknięcia posiedzenia Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. Pożegnał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.   

 

    Przewodniczący Komisji 
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        Mariusz Owczarek 

Protokół sporządziła: 

 

Justyna Małycha 


